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PROCES – VERBAL 

 
Încheiat cu ocazia şedinţei  ordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mure ş din data de 30 ianuarie  2014 
 
 
 
S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 28 

noiembrie 2013 şi sinteza procesului-verbal al şedinţei extraordinare din data de 18 
decembrie 2013.  

Din totalul de 23 consilieri locali,  sunt prezenţi la  şedinţă 22 de consilieri. 
Absentează dl. consilier Gombos Geza. 

Dl. viceprimar Peti: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 
deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 
30 ianuarie  2014.   

Vă rog să aprobaţi ca înainte de a intra în ordinea de zi, să dăm cuvântul d-lui 
comisar Damaschin, să prezinte Raportul privind activitatea Poliţiei Municipiului Tîrgu-
Mureş. 

Dl. comisar şef  Damaschin: - doresc să vă mulţumesc pentru amabilitatea de 
care daţi dovadă în fiecare an. În primul rând,  doresc să fac o menţiune legat de starea 
infracţională pe raza Municipiului Tîrgu-Mureş. Eu aş dori  ca tot ceea ce aveţi în 
materiale, să înţelegeţi ca o situaţie statistică şi pe lângă această situaţie, pe mine mă 
interesează siguranţa dv., siguranţa cetăţenilor şi a tuturor celor  care tranzitează 
municipiul Tîrgu-Mureş. Aceasta activitate care se derulează din punct de vedere 
poliţienesc, nu aş dori să o interpretaţi doar pe spatele Poliţiei Municipiului Tîrgu-Mureş 
pe care o coordonez de 7 ani, ci şi pe colaborarea directă pe care o avem pe plan local cu 
Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş, cu Consiliul local, cu dl. primar şi cu structura 
Poliţiei Locale pe care o avem în colaborare pe tot ceea ce înseamnă infracţionalitate. 

  În anul 2013 pe raza municipiului Tîrgu-Mureş, infracţiunile sesizate au avut 
o scădere cu 262 fapte faţă de anul 2012, o stare infracţională care am putea spune că la 
nivel naţional pe această statistică ne situează pe locurile 3-5. Scăderea numărului de 
infracţiuni sesizate se datorează în mare parte activităţii de prevenire desfăşurate în mod 
agresiv pe raza municipiului Tîrgu-Mureş, precum şi a faptului că pregătirea 
antiinfracţională a populaţiei dă roade în ultimii doi ani. Prin activităţile de prevenire care 
s-au făcut pe plan municipal, vreau să spun că tot ceea ce este legat de prevenire ca 
rezultate şi ca laturi pozitive pe care le urmărim, au dat un rezultat foarte bun, aş vrea să 
spun că inclusiv intrarea în imobile nu mai este cum a fost în urmă cu 4-5 ani, siguranţa 
cetăţenilor este mult mai directă, iar un lucru îmbucurător este modul în care suntem 
sesizaţi prin Dispeceratul 112 cu privire la orice faptă sau problemă care se consideră a fi 
suspectă pe raza municipiului Tîrgu-Mureş. Creşterea încrederii târgumureşeanului în 
instituţia poliţiei, cetăţenii înţeleg tot mai faptul că într-o societate democratică 
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soluţionarea diverselor situaţii conflictuale unele de natură penală trebuie realizate prin 
instituţii abilitate şi nu pe cont propriu. Pe acest paragraf vreau să fac o menţiune care 
sper să nu deranjeze pe nimeni, în momentul de faţă avem anumite stări conflictuale 
legate de locurile de parcare pe raza municipiului Tîrgu-Mureş şi aş dori să le aveţi şi dv. 
în atenţie.  

Criminalitatea stradală a cunoscut o scădere în anul 2013, principalele tipuri 
de infracţiuni stradale regăsindu-se în graficul de mai jos. Infracţiuni stradale – total 344 
pe anul trecut, faţă de 545 în anul 2012. Furturile din societăţi comerciale – 8 faţă de 34. 
Când vorbim de furturi din societăţi, să înţelegeţi că vorbim de furturile cu moduri de 
operare, nu de furturile care se comit pe timp de zi ca neglijenţă a personalului din 
unităţile respective sau furturile din supermarket.  

Furturile din auto care reprezentau o problemă deosebită pentru noi, reprezintă 
şi în momentul de faţă pe raza municipiului Tîrgu-Mureş, au scăzut de la 418 la 277. 
Furturile din genţi şi buzunare, au scăzut  la 23 de la 31, dar încă reprezintă o problemă 
care de fapt pe raza municipiului Tîrgu-Mureş este o problemă permanentă, întrucât în 
mod repetat suntem sesizaţi şi la nivelul Poliţiei locale de acest furt. Dacă discutăm de 23 
ca cifră, putem spune că nu e mare lucru calculată la 12 luni, dar luat ca nesiguranţă şi 
problemă personală a fiecărei persoane care devine victimă, este o problemă. 

Referitor la criminalitatea stradală, un aspect semnificativ este colaborarea cu 
Poliţia locală şi structurile de jandarmi, reuşindu-se o  acoperire eficientă a zonelor cu 
risc criminogen prin acţionarea în patrule mixte. În continuare, la poliţia municipiului 
Tîrgu-Mureş predomină categoria infracţiunilor contra patrimoniului  care reprezintă o 
prioritate permanentă pentru toate structurile. Infracţiunile contra patrimoniului 
reprezintă în mare parte toată categoria de furturi care se pot comite. Am avut în anul 
2013,  2.138 faţă de 2.531 furturile efective 1.578 faţă de 1.923, tâlhăriile  au avut o 
scădere deosebită, la 51 faţă de 102 cât a fost în anul 2012, iar la distrugeri, 270 faţă de 
272. Luată procentual, distrugerile reprezintă 13%, tâlhăriile 3% iar furturile 84%. 
Segmentul de prevenire s-a materializat în cursul anului 2013 printr-o prevenire agresivă 
făcută de IPJ Mureş, compartimentul analiză şi prevenire a criminalităţii, Poliţia 
municipiului Tîrgu-Mureş în colaborare cu structurile de jandarmi şi Poliţia locală. Pentru 
susţinerea campaniei de informare au fost tipărite cu sprijinul primăriei peste 25 mii 
materiale care au fost expuse respectiv distribuite în  zonele de interes.  

Concursul de campanii de informare pentru  prevenirea furturilor din locuinţe, 
„Tineri, implicare siguranţă”. În anul 2013, în activitatea de prevenire a criminalităţii, la 
nivelul judeţului Mureş, un obiectiv important a constat în implicarea cât mai activă a 
copiilor, a tinerilor, în activităţile poliţiei. Astfel, a fost implementat un proiect pilot 
concurs de campanii pentru prevenirea tâlhăriilor, „Tineri, implicare siguranţă”,  
iniţiativă a cărui succes  a determinat extinderea acestui gen de activităţi, respectiv o altă 
iniţiativă locală. S-a evidenţiat efectiv şi în scăderea lor cu peste 50%. 

Din punct de vedere al evaluării rezultatelor, campaniile au cuprins peste 3 mii 
de beneficiari direcţi, au fost distribuite peste 1.500 de pliante şi peste 1.200 de scrisori 
adresate cetăţenilor, cuprinzând mesaje cu caracter preventiv şi au fost postate în locurile 
publice aproximativ 200 de afişe autocolantele. De asemenea, elevii au realizat 5 sondaje 
de opinie şi 4 videoclipuri având ca temă prevenirea furturilor din locuinţe pe care le-au 
promovat on-line sau la posturile TV locale, au creat pagini pe facebook şi au promovat 
campania cu bloguri, au realizat şi au expus afişe proprii. Pentru jurizare fiecare echipă 
şi-a prezentat campania şi rezultatele ei, impresii, păreri concluzii, experienţe acumulate, 
feedback-ul obţinut fiind mai mult decât încurajator. Invitat special a fost viceprimarul 
municipiului Tîrgu-Mureş, Primăria fiind un partener constant la Poliţiei în demersurile 
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preventive, oferind şi un premiu în acest proiect. Acesta a transmis elevilor felicitări 
pentru implicare, apreciind încă o dată eforturile poliţiştilor pe acest segment de 
activitate. Fiecare echipă a primit o diplomă din partea poliţiei şi fiecare elev, câte un 
breloc cu sloganul campaniei. Premiile au fost oferite atât de parteneri privaţi cât şi de 
Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş. S-a cerut sprijinul mai multor licee din Tirgu-Mureş, 
am avut concursul lor, s-au format în jur de 20 de echipe, fiecare stabilindu-şi priorităţile 
şi i-am lăsat pe ei să-şi facă iniţiativa de prevenire. Ce ne-a interesat mai mult a fost 
latura ulterioară când copiii ne-au prezentat în prima fază ce reticenţe au avut din partea 
cetăţenilor în tot ceea ce au prezentat ei şi ce mult s-a schimbat imaginea cetăţeanului şi 
punctul lui de vedere legat de prevenire, după ce s-a finalizat această activitate. 

Proiectul „Asigură-ţi o zi frumoasă” nu-l mai prezint cu lux de amănunte, îl 
cunoaşteţi foarte bine fiecare dintre dv. pentru că efectiv nu s-ar putea realiza fără 
sprijinul dv. este vorba de zona de agrement din Complexul Week-end unde pentru lunile 
iulie-august avem parcate peste 90 mii autoturisme, vizitatori în jur de 170 mii, fără 
probleme deosebite, în cursul anului trecut am avut 3 spargeri de auto în zona respectivă 
întrucât constituim zone speciale şi spunem noi că rezultatele şi tot ceea ce am urmărit 
noi prin acest proiect s-a realizat. 

Analizând evoluţia infracţionalităţii în anul 2013, precum şi o serie de factori 
favorizanţi comiterii de fapte antisociale, se poate prezuma riscul continuu comiterii unor 
categorii de infracţiuni cum ar fi: furturile din autoturisme şi furturile din locuinţe. 
Furturile pe mica criminalitate, vorbim de fapte mici fără prejudicii ridicate şi fără mod 
de operare, şi tâlhăriile comise în special prin mod de operare – smulgerea obiectelor.  

Priorităţile poliţiei  municipale pe anul 2014: 
- menţinerea unui  grad corespunzător de siguranţă stradală; 
- menţinerea climatului de siguranţă în unităţile de învăţământ şi în preajma 

acestora;  
- implicarea mai activă a societăţii civile în activităţile ce au ca scop ordinea 
şi siguranţa publică; 

- menţinerea bunei colaborări între cele structuri care acţionează în stradă: 
poliţia municipală, poliţia locală şi grupările de jandarmi,  

- identificarea unor mijloace diverse de prevenire a criminalităţii. 
Mulţumim tuturor poliţiştilor tîrgumureşeni şi partenerilor Poliţii municipale 

pentru eforturile depuse în scopul îmbunătăţirii climatului de siguranţă comunitară. 
Vă mulţumesc şi eu în nume personal, în numele instituţiei pe care o 

coordonez. 
În ultima perioadă, pe raza municipiului Tîrgu-Mureş, avem mai multe fapte 

prin care infractorii se dau reprezentanţi ai unor societăţi de pe raza municipiului Tîrgu-
Mureş, unde vin pe motivul că ar dori să facă o revizie sau nişte îmbunătăţiri de 
contracte, vizează în mare partea cartierele cu oameni în vârstă, după care, pe diferite 
sume modice, mă refer la 2 milioane, 1 milion, îi înşeală pe aceştia. În cazul în care aveţi 
informaţii pe această linie sau vedeţi persoane suspecte prin casa scării, sunaţi la 112, 
pentru că prin Dispeceratul de urgenţă se ajunge operativ şi reuşim să prevenim astfel de 
fapte şi să identificăm autorii. 

Mulţumim pentru sprijinul pe care ni-l acordaţi cu carburantul aferent celor 
150 de bonuri care reprezintă obiectul acestor prezentări ale noastre întrucât numai 
datorită dv. ne putem permite să patrulăm pe raza municipiului Tîrgu-Mureş 24 de ore 
din 24. Din partea noastră să aveţi garanţia că aveţi tot sprijinul. 

Dl. viceprimar Peti:  - mulţumim, domnule comisar şi apreciem rezultate 
deosebite obţinute de dv., din păcate săptămâna aceasta s-a întâmplat o infracţiune de o 



 4

cruzime ieşită din comun, cred că este de interes general, dacă ne puteţi furniza ultimele 
informaţii cu privire la acest fapt, respectiv dacă se cunosc cauzele care au dus la această 
infracţiune. 

Dl. comisar şef Damaschin: - în cursul zilei de alaltăieri am avut o faptă pe 
linie de violenţă pe raza  municipiului Tîrgu-Mureş, respectiv pe str. Mărăşti nr. 27, ap. 2, 
este vorba de o tânără care locuia acolo în chirie, un fost prieten de-al ei care a fost venit 
la ea în perioada asta, probabil a locuit acolo vreo 2 sau 3 zile, pe fondul unor probleme 
sentimentale s-a ajuns la o crimă de o cruzime deosebită, în municipiul nostru de 20 şi 
ceva de ani nu au fost asemenea fapte, tânăra a fost înţepată în mai multe puncte şi zone 
ale corpului după care a fost înfăşurată într-un covor, legată cu un cablu, aruncată pe ea o 
substanţă inflamabilă, i s-a dat foc după care s-a deschis şi aragazul având loc şi explozia 
în locuinţa respectivă.  

Activităţile au fost coordonate de către procurorii din cadrul Parchetului de pe 
lângă Tribunal, dânşii au exclusivitatea competenţei ca să cerceteze şi să lucreze în mod 
direct şi cu mass-media, în baza datelor obţinute şi a verificărilor, undeva la 2 ore şi 
jumătate – 3 ore, am obţinut datele operative care ne interesau cu materialul probatoriu 
prin poliţiştii târgumureşeni, după care, dimineaţa în jurul ore 6 s-a identificat autorul, în 
acest moment este în stare de reţinere, se desfăşoară activităţile pentru a fi prezentat 
instanţei cu propunere de arestare pentru omor.  

A  plecat d-na consilier Someşan Cristina – sunt prezenţi 21 consilieri locali. 
 
 Adunarea Generală a Acţionarilor – S.C.  Transport Local  S.A. 

 
 Dl. viceprimar Peti: -  conform Convocatorului publicat, avem 31 de puncte 

pe ordinea de zi de astăzi, care s-a suplimentat cu 6 puncte în regim de urgenţă. 
Inainte de a supune aprobării ordinea de zi, aş dori să vă adresez câteva 

cuvinte la început de an şi rog translatorul să fie prezent. 
Stimaţi colegi, permiteţi-mi în primul rând să vă predau cadoul promis de 

Crăciun, un CD de colinde de Crăciun în limba maghiară, sper să vă bucuraţi de el. Îmi 
cer scuze pentru întârziere! Sper ca şi colegii din UDMR s-au ţinut de promisiune şi au 
ascultat colindele în limba română. 

Am încheiat un an greu, în care nu am reuşit să facem tot ceea ce ne-am 
propus. Intâmpinăm un an, care din nou va fi o provocare, cu alegeri şi referendum, cu 
buget auster faţă de nevoile de investiţii. Este foarte clar că majoritatea investiţiilor de 
anvergură va putea fi realizată numai din fonduri nerambursabile comunitare. Şi viitorul 
oraşului depinde de eficienţa pregătirii de noi proiecte, de performanţa atragerii şi 
cheltuirii banilor europeni.  

Dar avem două dificultăţi: patrimoniul şi Zona metropolitană.  
Conform mandatului primit, am purtat discuţii cu reprezentanţii Consiliului 

Judeţean referitor la terenul aferent Spitalului Nou. Concluzia a fost că nu se doreşte 
cedarea terenului în cuantumul solicitat de către oraş. În schimb s-a propus crearea unui 
parteneriat pentru un proiect european. Zona metropolitană are un rol esenţial în 
facilitarea accesului la finanţare şi dezvoltarea zonei urbane şi periurbane. Avem 
obligaţia să punem în mişcare şi să asigurăm funcţionalitatea acestei asociaţii. 

Ieri am participat la inaugurarea unui magazin, o investiţie importantă care a 
dus la crearea de 150 de noi locuri de muncă, precum şi noi oportunităţi pentru furnizorii 
locali de a-şi vinde produsele, care dezvoltă economia locală. Toate inscripţiile sunt 
bilingve, aşa cum sunt şi cele de la un alt magazin de bricolaj deschis de curând. Este un 
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semn de normalitate, pe care autorităţile locale trebuie să-l amplifice, trăim mai multe 
etnii, este un oraş  multicultural, care doreşte dezvoltare armonioasă. 

Aşa să ne ajute Dumnezeu ! 
Dl. viceprimar Peti: - dacă nu mai sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot 

ordinea de zi. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Primele 4 puncte din ordinea de zi se referă la raport de activitate, plan de 

activitate, respectiv informare, să luaţi la cunoştinţă. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Raport de activitate pentru anul 2013 al Universităţii Cultural Ştiinţifice 

Tîrgu Mureş: 
Raportul a fost însuşit de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Plan de activitate pentru anul 2014 al Universităţii Cultural Ştiinţifice Tîrgu 

Mureş: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Raport privind activitatea asistenţilor personali din cadrul S.P.A.S., în 

perioada 1 iulie 2013 – 31 decembrie 2013: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Informare  privind activitatea Serviciul Public de Asistenţă Socială în anul 

2013: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea „Regulamentului Local de Publicitate 

al Municipiului Tîrgu-Mureş”: 
Dl. viceprimar Peti:  - la sfârşitul acestui material există trei pagini cu 

modificările propuse de comisia juridică. Cu aceste amendamente, supun la vot proiecul 
de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului referitor la emiterea 

Autorizaţiei de spargere şi refacere a infrastructurii domeniului public şi privat al 
Municipiului Tîrgu-Mureş şi abrogarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 
182/2008: 

Dl. viceprimar Peti: - comisia de urbanism a propun introducerea în text 
„exceptare proiect POS Mediu, extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă 
potabilă”. 

Dl. consilier Torzsok: - cu singura modificare, în text apare lucrările care 
au fost contractate înaintea intrării în vigoare a prezentului regulament. Să modificăm, 
lucrările cuprinse în Proiectul POS Mediu. Exact proiectul pentru Tîrgu-Mureş este în 
licitaţie, astăzi nu este contractat încă. 
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Dl. viceprimar Peti: - deci, la articolul? 
 Dl. consilier Torzsok: - este vorba de punctul 2.2 din Regulament. Acolo s-

a adăugat o frază, practic un subpunct 2.2, şi în text doresc o modificare, în loc de 
lucrările care au fost contractate, să fie lucrările cuprinse în Proiectul POS Mediu. 

Dl. viceprimar Peti:  - cu acest amendament supun la vot proiectul de 
hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii Consiliului local municipal 

Tîrgu Mureş la realizarea proiectului „Poliţie – autorităţi locale servicii publice în 
parteneriat”: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind participarea Municipiului Tîrgu Mureş în calitate 

de partener la implementarea proiectului „Calea Verde spre Dezvoltare Durabilă”, alături 
de Agenţia de Mediu Sibiu: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prorogarea termenelor de aplicare a prevederilor 

Hotărârii Consiliului local municipal nr. 271/2013 referitoare la modificarea 
Organigramei şi Statului de funcţii ale Serviciului Public Administraţia Creşelor şi 
aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare şi Hotărârea Consiliului local 
municipal nr. 272/2013 referitoare la modificarea organigramei şi statului de funcţii al 
Căminului pentru Persoane Vârstnice Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea costului mediu lunar de întreţinere 

pentru persoanele asistate în cadrul unităţii Cămin pentru Persoane Vârstnice – Tîrgu 
Mureş, pentru anul 2014: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
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Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea planului de lucrări de interes local 

pentru anul 2014, pentru beneficiarii de venit minim garantat: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Benedek I.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi un vot împotrivă. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reducerea cotei de impozitare de la 1,8% la 0,25% 

la unele imobile aflate în concesiunea S.C. Locativ S.A. Tîrgu Mureş pentru anul fiscal 
2014: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18  voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri pentru finanţarea activităţii 

educative extraşcolare pentru elevii care frecventează unităţi de învăţământ primar de pe 
raza Municipiului Tîrgu Mureş: 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - salut iniţiativa dv. şi proiectul de hotărâre, dar 
aş avea şi eu un mic amendament, o întrebare, la art. 3 se propune ca pentru realizarea 
programului să se aloce suma de 100 mii lei care va fi repartizată după aprobarea 
bugetului la solicitarea unităţilor de învăţământ urmare unei noi hotărâri de consiliu local. 
Să înţeleg că această hotărâre nu va intra în vigoare şi unităţile de învăţământ vor veni 
ulterior fiecare, fără să le dăm un termen, cu solicitările şi executivul va iniţia probabil un 
nou proiect de hotărâre? Este inexplicit şi din punctul meu de vedre, citindu-l cred că 
acest proiect de hotărâre nu va fi pus în aplicare de către executiv în această formă. 

Dl. viceprimar Peti:  - suma stabilită este bugetul maxim alocat acestui 
program, iar având în vedere că toţi consilierii suntem  reprezentanţi în consiliile de 
administraţie la unităţile de învăţământ, putem promova acest program, urmând ca după 
ce primim listele cu cărţile de care au nevoie aceste unităţi de învăţământ, să totalizăm 
suma şi să solicităm aprobarea cu suma exactă care va rezulta după solicitările primite de 
la unităţile de învăţământ. Aici va avea atribuţii de coordonare Direcţia şcoli. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind demararea procedurii de certificare energetică a 

clădirilor de interes şi utilitate publică: 
Dl. viceprimar Peti: - sunt trei variante la acest material. 
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Supun  la vot proiectul de hotărâre în varianta III. Trebuie să stabilim un 
termen la art. 3, până la care se va întocmi planul local anual de măsuri prioritare în 
domeniul creşterii numărului de clădiri a căror consum de energie din resurse 
convenţionale să fie aproape egal cu zero. Se poate realiza până la? 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - având în vedere faptul că este o iniţiativă care 
îmi aparţine, aş vrea să salul decizia d-nei secretar de a mă susţine în acest proiect şi de a 
elibera viza de legalitate, ba mai mult, de a îmbunătăţi calitate acestui proiect, doar că s-a 
pierdut pe drum până la varianta III obiectul de fond al acestui proiect, şi anume, pentru a 
respecta prevederile Legii 372/2005  cu privire la certificarea energetică a tuturor 
clădirilor de utilitate publică, legea prevede ca în anul 2014 toate aceste clădiri care au o 
suprafaţă mai mare de 500 mp să fie certificate energetic, iar din iulie 2015 cele care au o 
suprafaţă mai mare de 250 mp. Din reformularea proiectului în varianta III nu rezultă 
dacă această certificare se va face  conform legii în anul 2014 şi 2015, şi aici aş ruga-o pe 
d-na secretar să ne ajute. Eu la acest termen m-am referit în mod special, mai mult decât 
la cel de a ajunge cu aceste clădiri la un consum energetic foarte aproape de zero, pentru 
că aceea este deja o utopie. 

D-na secretar Cioban: – dacă observaţi, chiar în art. 1 scrie că începând cu 
anul 2014. Dacă această hotărâre se aprobă, se încep demersurile. În ceea ce priveşte 
toate clădirile, nu toate clădirile sunt supuse acestei legi, pentru că unele sunt, de exemplu 
cele care sunt construite din fonduri europene şi au autorizaţie după anul 2012, au deja în 
documentaţiile lor aceste certificate, unele nu trebuie pentru că scrie legea că nu trebuie, 
care sunt monumente istorice, de aceea şi rostul articolului 1, să se identifice acele clădiri 
care trebuie să aibă cettificate, eu ştiu sigur că sunt foarte multe, de exemplu unităţile 
şcolare în număr de 76 şi au certificat doar 4 din ele. La un moment dat, dacă discutăm de 
termenul de la art. 3, ar trebui să fie un termen mai larg, că între timp şi ministerul 
coordonator al acestor lucrări, cei de la Bucureşti îşi fac propriile lor planuri şi acum 
lucrează la proceduri. Dacă e un termen foarte scurt, atunci noi o să scriem ceva foarte 
uşor şi nu o să folosească la nimic. După ce se identifică necesarul de certificare 
energetică, unele vor trebui să fie şi auditate energetic care înseamnă lucrări mult mai 
scumpe şi mai complexe, şi numai după aceea se poate face acest plan, ca să ştii obiectul 
acestui plan local. Eu aş spune că dacă tot vreţi să puneţi un termen, să fie undeva spre 
toamnă, ca prima dată să se lucreze, să se vadă care  enecesarul ce sume trebuie, cum 
trebuie, şi apoi identificare şi plan. Am mai spus-o şi data trecută, prin reformulare se 
intenţionează că unele sume pentru studii, pentru lucrări, să fie trase prin ministerul de 
specialitate din fonduri europene. Ea s-a modificat ideea cu fondurile europene a venit de 
la d-na arhitect şef şi eu cred că nu este nicio diferenţă esenţială decât să ajungem la un 
scop final, să se respecte legea, acelea cu dimensiuni de peste 500 metri, legea scrie că 
ele ar trebui să fie certificate până în iulie 2015, deci nu este normal ca dv. să daţi un alt 
termen decât care e acela. Dacă doriţi  îl scriem, nu e nicio problemă, dar el e stabilit prin 
lege.  

Dl. viceprimar Peti: - termenul va fi cel stabilit prin lege, sunteţi de acord? 
D-na secretar Cioban: - este termenul legal pentru obţinerea certificatului 

energetic iulie 2015. Pentru planul local nu există un termen. 
Dl. viceprimar Peti: - 30 septembrie vă convine, d-na viceprimar? 
 
Cu acest amendament, termenul 30 septembrie 2014, supun la vot proiectul 

în varianta III. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? – 
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Cine se abţine? – 2 abţineri (Maior C., Matei D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind delegarea gestiunii serviciilor publice de 

alimentare cu apă şi canalizare nr. 22/20266215/05.03.2010 către S.C. Compania 
Aquaserv S.A.a noilor mijloace fixe aferente Serviciului de alimentare cu apă şi 
canalizare al Municipiului Tîrgu Mureş realizate prin investiţii derulate de operator, 
recepţionate în anii 2010 – 2013: 

Dl. viceprimar Peti: - vă rog să nominalizaţi doi consilieri. 
Eu propun pe dl. Jozsa Tibor. 
A mai fost propus dl. Maior Claudiu. 
Supun la vot proiectul de hotărâre cu cele două propuneri. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A., d-na 

Karacsony Erdei Etel să aprobe documentele de pe Ordinea de zi a şedinţei ordinare a 
Adunării Generale a Acţionarilor a S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. viceprimar Peti: - în titlu vom schimba, 04.02.2014. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - în repetate rânduri când s-a aprobat BVCul la 

Aquaserv, cred că deja v-aţi obişnuit că am fost împotriva majorării acestor cheltuieli. Şi 
de această dată avem prognozat pentru anul 2014  creşteri salariale cu toate că numărul 
de personal scade cu 35 de posturi faţă de anul 2013, cu toate acestea cheltuielile de 
personal cresc în 2014. Mai mult, avem cheltuieli cu premii, bonificaţii, bunosuri tichete 
de masă, în valoare de 5 milioane lei, respectiv 50 miliarde lei vechi. Dacă la Transport 
local nu am fost de acord ca un director la o societate la care consiliul local este acţionar 
majoritar, să aibă salariu de peste 100 milioane lei aşa cum s-a propus la Transport local, 
cred că ar trebui să fim consecvenţi şi să nu acceptăm ca la Aquaserv  două contracte de 
mandat să facă 329 mii lei/an, ceea ce înseamnă că lunar, un director la Aquaserv şi mă 
refer la cei care au încheiate contracte de mandat, are peste 150 milioane lei/lună. Cred că 
se impune având în vedere şi intenţia Aquservului de a modifica din nou anul acesta 
tariful la apă şi canalizare, să revizuim puţin politica de personal şi chiar şi cea cu privire 
la managementul cheltuielilor de operare care este din ce în ce mai ridicat. 

Dl. viceprimar Peti: – domnule director economic, dacă vrei să ne daţi un 
răspuns. Să vă referiţi numai la contractele de mandat pentru cei doi directori. 

Dl. Tokacs: -  tocmai acest lucru verificam în timp ce doamna adresa 
întrebarea, dacă ne uităm în formularul de buget, anexa 2, contractul de mandat se referă 
inclusiv la membrii consiliului de administraţie, la membrii AGA, la secretariatul AGA şi 
consiliul de administraţie, ca atare strict pentru domnii directori suma este pentru cele 
două persoane cu contract de mandat, de 250 mii lei, nu de 300 şi ceva.  

D-na viceprimar Ciotlăuş: - 250 mii dacă le împărţim la 12 luni şi la 2 
persoane câte contracte de mandat avem, dă un salar lunar de peste 100 de milioane, iar la 
membrii consiliului de administraţie, 200 lei lunar, asta în condiţiile în care în ultima 
perioadă consiliile de administraţie nu se mai întrunesc la sediul Aquaserv pentru a 
dezbate toate problemele de pe ordinea de zi, ci vin materialele în mapă, doar la semnat, 
membrilor consiliului de administraţie. 

Dl. viceprimar Peti: - aveţi o propunere concretă, referitor la material? 
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D-na viceprimar Ciotlăuş:  - da, propun să aprobăm menţinerea nivelului 
cheltuielilor de personal aferente anului 2013. 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot mai întâi materialul în forma iniţială din 
mapă, iar dacă nu trece, supun cu amendament.  

Cine este pentru? – 11 voturi (unanimitate)  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 9 abţineri (Benedek I., Soos Z., Karacsony E., Ciotlăuş I., 

Pui S., Sîmpălean D., Puiac C., Loghin L., Sabău O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 11 voturi pentru şi 9 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A., d-na 

Karacsony Erdei Etel să aprobe documentele de pe Ordinea de zi a şedinţei extraordinare 
a Adunării Generale a Acţionarilor a S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. viceprimar Peti:  - vom modifica data din titlul proiectului, în 
04.02.2014. 

Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 5 abţineri  (Karacsony E., Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D., 

Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 5 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea completării Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 305/28.11.2013 referitoare la contravaloarea serviciilor prestate de către 
Serviciul Public Administraţia domeniului public, pentru anul 2014: 

Dl. viceprimar Peti: - avem în doare anexă refăcută cu contravenţiile. 
Dl. consilier Jozsa: - în cadrul comisiei de comerţ, noi am rugat ADP-ul să 

facă o modificare referitoare la taxa pentru ocuparea parţială a domeniului opublic pentru 
depozitare schele persoane fizice, care mi se pare o taxă mult prea mare faţă de taxă 
prentru ocuparea parţială a domeniului public pentru organizarea de şantier, percepm 
0,50 de bani pentru metru pătrat/zi de la o societate, iar de la o persoană fizică percepem 
4 lei/mp/zi. Dacă bine îmi amintesc, noi am avut o hotărâre prin care am abrogat şi am 
lăsat chiar gratuit pentru schele, pentru tîrgumureşeni care doresc repararea faţadelor, iar 
acum iarăşi apare o taxă. Am rugămintea ca această taxă să fie modificată la cuantumul 
taxei pentru organizarea de şantier, la 0,50 lei/mp/zi. La punctul celălalt, în 2009-2010 
contra Primăriei Tîrgu-Mureş s-a câştigat în judecată taxă pentru autorizare trafic greu pe 
raza municipiului Tîrgu-Mureş, a fost ridicată o taxă la 100 lei, iar Judectoria Tîrgu-
Mureş a admis cererea mai multor societăţi care au dat în judecată primăria şi au redus 
taxa la 33 lei/zi/autovehicol. Am rugămintea să fie păstrată această taxă de 33 
lei/zi/autovehicol care este şi în prezent 2013-2014, cred că noi încasăm mai mult dacă 
percepem o taxă normală şi fiecare plăteşte decât Poliţia comunitară să fugă după maşini, 
oricum autorizaţiile se dau de către primărie şi poliţia locală. 

D-na secretar Cioban: - domnule consilier, subiectul acestei hotări nu sunt 
taxele. Din hotărârea iniţială, taxele au fost aprobate, nu au fost aprobate din greşeală, 
lipsind un cuvânt, amenzile şi contravenţiile. Această hotărâre la care dv. propuneţi acum 
amendamente, a intrat în circiutul civil şi se percep aceste taxe, în timpul jocului nu ne 
putem juca. 
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Dl. consilier Sabău: - doamna secretar, am o întrebare. Am putea noi să 
stabilim în acest moment contravenţiile şi sancţiunile, atâta vreme cât ar fi trebuit 
aprobate înaintea datei de 1 ianuarie 2014? 

D-na Secretar Cioban: - dacă vă uitaţi la proiectul şi la hotărârea în sine 
prin care s-au aprobat, lipsea cuvântul care să aprobe anexa 2, adică litera b din anexa 1, 
tocmai contravenţiile şi amenzile lor. Nefăcând parte din dispozitivul acestei hotărâri, noi 
nu mai avem astăzi nici amenzi nici contravenţii. A fost o greşeală atunci când s-a scris 
numai contravaloarea serviciilor cuprinse în anexa 1 care avea două, a şi b. Pentru a nu 
avea probleme legat de justiţie sau orice fel de treabă, facem această precizare care este 
necesară, altfel citim printre rânduri şi citind anexa 1 ai înţelege că se aprobă şi 
contravenţiile şi amenzile, ceea ce nu s-a întâmplat; e o reparare de greşeală.  

Dl. consilier Sabău: - eu înţeleg că a fost o eroare, tehnoredactare sau care o 
fi fost; materială probabil, simplă, scuzabilă, însă cu titlu de principiu, noi astăzi stabilim 
retroactiv sau pentru viitor, amenzi şi contravenţii pe care noi trebuia să le stabilim până 
la 1 ianuarie 2014. Personal o să mă abţin la vot doar pentru această raţiune a fost o 
eroare într-adevăr, trebuia până la 1 ianuarie.  

D-na viceprimar Ciotlăuş: - cred că această hotărâre 305 ar mai multe erori. 
În primul rând, anexa la care facem azi referire, cea cu contravenţiile, are un amendament 
în comisia de buget finanţe care nu se regăseşte în anexa care ne este pusă în mapă. Chiar 
dv. domnule viceprimar aţi făcut acel amendament, la punctul a, şi de asemenea, vreau să 
mai fac o precizare, în luna noiembrie când s-a luat această hotărâre dv. în calitate de 
lider al formaţiunii UDMR, aţi vut o declaraţie care s-a consemnat în procesul verbal şi 
anume aceea că veţi aproba la toate departamentele şi în bugetul local impozitele şi taxele 
doar cu ajustarea cu rata inflaţiei şi nu sunteţi de acord cu introducerea niciunei taxe noi 
la nivelul municipiului Tîrgu-Mureş pentru anul 2014. Această hotărâre, în această formă 
cum este prezentată azi, nu corespunde votului pe care noi consilierii l-am dat în acea 
şedinţă, respectiv cred că într-adevăr ne aflăm într-o gravă eroare cu această hotărâre şi ar 
trebui revizuită integral.  

Dl. viceprimar Peti: - privitor la anexa cu contravenţiile şi amenzile, la 
anexa refăcută face referire la punctul a exact textual din Legea 185/2013. Este ultima 
pagină şi este reformulat aşa cum am cerut. 

 În privinţa taxelor şi impozitelor aşa este şi ne menţinem noi grupul nostru, 
că suntem de acord cu ajustarea acestor taxe şi impozite şi nu suntem de acord cu 
introducerea de noi taxe. 

Dl. consilier Maior:  -  aveţi dreptate domnule preşedinte, există în mape acel 
indiciu de care vorbea d-na Ciotlăuş, iar în ce priveşte taxele, noi discutăm de amenzi, 
domnule Jozsa. Dacă ai ceva cu taxele, vino luna viitoare şi îndrepată ce taxă vrei tu, dar 
când discutăm de amenzi; ce înseamnă o taxă şi ce înseamnă o amendă. 

Dl. consilier Jozsa: - domnule Maior, eu înţeleg ce a spus d-na Cioban, dar 
într-adevăr trebuie să-i dau dreptate d-nei ciotlăuş. Când am votat taxele dv. eraţi 
preşedinte de şedinţă, noi am spus foarte clar că se măresc taxele numai cu ajustarea 
acelora şi nu se instituie taxele noi, şi acum observ că sunt taxe noi pe care noi nu le-am 
votat în noiembrie. Puteţi să vedeţi pe stenograme, ce a spus dl. Peti Andras, că noi nu am 
fost de acord ca ADPul să mărească taxe sau să instituie alte taxe sau alte servicii. Este 
anexa la HCL 305 care s-a votat. 

Dl. viceprimar Peti: - haideţi să nu intrăm în discuţii contradictorii, acum nu 
vorbim de taxe numai de amenzi şi contravenţii, şi rugămintea dv. să fie transmise la 
executiv.  
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D-na secretar Cioban: - dacă există vreo suspiciune, noi acum în 2 minute 
nu putem lămuri dacă a fost sau nu, ne uităm discutăm, şi dacă ceva nu este în regulă 
atunci se poate regla, dar nu ştim la ce să ne referim.  

Dl. consilier Peti: - cu anexa refăcută, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 13 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 7 abţineri  (Ciotlăulş I., Pui S., Sîmpălean D., Loghin L., 

Sabău O., Puiac C., Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru şi 7 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al Municipiului Tîrgu 

Mureş, pentru anul 2014: 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - aş vrea să spun că eu în calitate de viceprimar 

nu sunt de acord cu forma propusă a acestui buget, colegii mei consilierii PNL vor vota 
împotriva  acestei propuneri de buget pentru anul 2014, considerăm că a vota în această 
formă bugetul pe anul 2014 este exact ca şi cum am vota împotriva intereselor publice ale 
acestei comunităţi. Pentru că nevoile prioritare ale acestui oraş nu au fost cuprinse în 
buget şi foarte pe scurt am să dau câteva exemple pentru că sunt convinsă că toţi colegii 
mei consilieri locali, au studiat foarte bine materialul care urmează a fi votat. Dau câteva 
exemple:  în primul rând, la capitolul cheltuieli de funcţionare, la autorităţi executive, la 
Poliţia comunitară, la învăţământ şi la asistenţă socială, aproape este înjumătăţesc 
cheltuielile de personal. De asemenea, sunt diminuări foarte mari la capitolul cheltuieli cu 
materiale şi bunuri. La Poliţia locală, că tot ne spunea dl. Damaschin că are nevoie de 
colaborare în municipiul Tîrgu-Mureş cu Poliţia locală, se diminuează bugetul de la 1,5 
milioane la peste 200 mii lei cheltuieli materiale şi se înjumătăţeşte şi capitolul cheltuieli 
de personal. O altă remarcă pe care vreau să o fac, este referitoare la bugetul aprobat în 
anul 2013 la capitolul reparaţii şi investiţii, la care anul trecut cei din USL s-au împotrivit 
acelei propuneri, dar chiar cu votul majorităţii formate din UDMR şi PDL pe acele 
capitole, nu sau realizat acele investiţii şi reparaţii propuse, spre sfidarea consiliului local, 
cei din executiv mai mult de 70% din propunerile din 2013 sunt copy-paste, sunt 
reportate în anul 2014. De asemenea, toate instituţiile din subordinea Primăriei 
Municipiului Tîrgu-Mureş şi societăţile la care suntem acţionari majoritari, au veniturile 
şi cheltuielile la acelaşi nivel, nu realizează nici un leu profit, deci nu vor ajunge cu un 
profit rezonabil, dar au salarii medii de peste 2500 lei, salarii de top. De asemenea, am 
câteva observaţii la anexa 6 bugetul de angajamente pe anul 2014, în cadrul comisiilor de 
specialitate s-a discutat la capitolul reparaţii şi investiţii, doar nivelul propus pentru anul 
2014, nu şi până în 2017. Sunt şi câteva lucruri şi m-aş lega de banala achiziţie a 
containerelor  propuse de colegul meu Sebastian Pui, în cartiere, care brusc apare la o 
sumă extrem de mare, 5 milioane 200 mii lei. Era vorba de o banală sumă de 400 mii lei, 
cu 3-4 locaţii în cartiere şi nu necesita o valoare aşa de mare, credem că este o greşeală de 
dactilografiere şi trebuie să se refacă în timpul acestei şedinţe, dacă se va vota bugetul în 
această formă.  

De asemenea, în cadrul comisiilor de specialitate s-au făcut tot felul de 
observaţii în ceea ce priveşte iluminatul festiv de sărbători. S-a diminuat pe anul 2014 
suma la 900 mii lei dar se ia un angajament, tot aşa până în anul 2017, de 7 milioane 200 
mii lei. De asemenea, proiectul de management integrat al deşeurilor în judeţul Mureş, la 
care suntem co-finanţatori cu o sumă de 10 milioane lei, proiect  care anul acesta ar fi 
trebuit să fie pus în funcţiune şi ar fi necesitat finanţarea din partea municipiului cu 10 
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milioane lei, se alocă doar suma de 3 milioane, insuficientă, ceea ce înseamnă că acest 
proiect la nivelul judeţului Mureş nu va fi implementat în anul 2014, dar nu se întrevede 
nicio speranţă pentru 2015 sau până în 2017, pentru că nu se prevede în bugetul de 
angajament o astfel de co-finanţare din partea municipiului. De asemenea, la capitolul 
containere subterane de colectare a deşeurilor, cu toate că s-a aprobat un proiect de 35 de 
bucăţi a 9.300 euro  bucata, care ajungea la 1 milion şi jumătate de lei, în acest buget se 
regăseşte la 3 milioane de lei. Întreb dacă s-a greşit la propunerea sumei, executivul s-a 
răzgândit, nu mai doreşte să achiziţioneze 35 ci 70 de bucăţi, s-a răzgândit în ceea ce 
priveşte preţul de achiziţie şi este 20 mii euro, nu 10 mii euro? Pentru că nu ne dă, ne dă 
cu virgulă suma respectivă. De asemenea aş vrea să mulţumesc d-nei Kiss că ne-a lăsat pe 
toţi consilierii ca în ale lui Caragiale, ca într-o tragicomedie, să propunem în cadrul 
comisiilor de specialitate ce reparaţii şi ce investiţii ne-au trecut nouă prin minte, la 
diverse şcoli, la diverse obiective din municipiul Tîrgu-Mureş, dând cu banul: sume de 
100 mii lei, 270 mii lei, fără nicio fundamentare, fără nicio justificare, fără să vină măcar 
cu un amendament în faţa noastră şi să spună că departamentul respectiv nu are o 
fundamentare pentru acea investiţie. Cred că este aceeaşi şmecherie ca şi cea din anul 
2013, acea de a accepta toate propunerile noastre, chiar şi nefondate, dar cu bună intenţie. 
Cu siguranţă toţi dintre noi care am formulat propuneri, am avut cele mai bune intenţii, 
dar probabil se va întâmpla la fel ca şi cu reparaţiile şi investiţiile propuse în anul 2013, 
nu se vor realiza decât ceea ce doreşte executivul cu atribuţii, nu şi cel fără atribuţii. 

Dl. viceprimar Peti: - ceea ce vă pot spune, sunt mandatat de către colegii 
mei din grupul UDMR, noi vom vota acest buget pentru că am avut oportunitatea şi 
ocazia să participăm la peste 5 şedinţe ale comisiilor de specialitate, nu a trecut o zi din 
luna ianuarie în care să nu discutăm şi să avem discuţii cu diferitele direcţii care şi-au 
fundamentat şi au promovat diferite solicitări de fundamentare ale bugetelor lor, am 
încercat să luăm în considerare toate solicitările primite şi de la cetăţeni, la urma urmei 
noi suntem şi am primit mandat pentru a reprezenta interesele lor şi să facem tot posibilul 
ceea ce ţine de noi, să răspundem la solicitările dânşilor. 

Dl. consilier  Sabău: - înainte să iau cuvântul m-am consultat cu colegii de 
la P.S.D. şi prima întrebare care am adresat-o a fost dacă noi P.S.D. credem că suntem 
sau nu în opoziţie locală. Noi am stabilit de comun acord că noi suntem în opoziţie în 
consiliul local, de asemenea am stabilit în timpul discuţiilor anterioare, dacă vom vota 
sau nu bugetul. Am spus că încercăm să mergem pe opoziţie constructivă. Este poziţia 
colegilor şi poziţia mea şi de asemenea, am avut timp să solicităm punct de vedere de la 
conducerea partidului. De ce opoziţie constructivă? În primul rând, am spus că spre 
deosebire de anul trecut, am avut o mai mare deschidere din partea executivului, a d-nei 
Kiss cu care am stat împreună 3 ore şi am dezbătut chestiuni tehnice legate de buget, 
până la urmă s-a îndurat să ne dea nişte sume de bani în zona de învăţământ  pe care noi 
am considerat că ar fi nu neapărat  prioritar, că toate sunt prioritare, dar ceva mai apropiat 
de opţiunea noastră personală a celor trei. Am văzut şi azi în ultima formă a bugetului, nu 
a dispărut nicio poziţie sau nu am văzut eu, o să fiu mai atent. De asemenea, tot în aceeaşi 
direcţie, rugămintea pe care noi o adresăm o să fie în felul următor. Noi o să votăm azi 
pozitiv bugetul, o să avem şi alte critici dar poate nu are rost să le mai facem publice, însă 
de această dată, promitem, doamnă Kiss, că o să fim mult mai atenţi pe cum va fi 
executat în concret cel puţin poziţiile noastre. Prima cerere în această direcţie o să o 
adresăm undeva în luna aprilie ca să vedem ceea ce aţi pus la cererea noastră în buget, de 
comun acord cu ceilalţi colegi, să vedem dacă într-adevăr se finalizează sau să vedem o 
procedură, nu ştiu dacă se apucă investiţiile de finalizat până în aprilie. Sunt alte chestiuni 
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care ţin de procedurile legale în discuţie şi atunci să luaţi un vot pozitiv condiţionat de 
executarea respectivă. 

Dl. consilier Peti: – supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
Dl. consilier Pui: - ca şi profesor aş avea o întrebare în primul rând adresată 

d-lui primar, nu apar în buget bursele şcolare. Şi în acest an nu sunt prevăzute în buget 
bursele şcolare, totuşi când avem de gând să plătim şi restanţele? 

Dl. consilier Peti: - sunt prevăzute bursele, în sumă de 1 milion, 100 mii lei 
este prevăzut. 

Dl. consilier Maior:  - am dorit să mă abţin înainte de vot, o să spuneţi că 
sunt acid, dar aş fi vrut să fac o mică remarcă d-nei consilier Ciotlăuş. Pentru mine e o 
mirare după o lună de zile în care ne-am văzut tot a treia zi la şedinţă de comisie, să veniţi 
să spuneţi acest lucru. În schimb, nu mă miră scârba politică şi modul în care aţi prezentat 
lucrurile chiar nu mă miră, pentru că aşa cum v-am cunoscut, aşa aţi rămas, şi asta vă 
caracterizează şi politic, iar veninul şi răutatea au rămas aceleaşi. Eu vă mulţumesc şi 
continuăm în aceleaşi bune legături care le-am avut şi până acum. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unor facilităţi fiscale pentru 

proprietarii de imobile care au executat lucrări de intervenţie pe cheltuială proprie pentru 
creşterea performanţei energetice ori pentru creşterea calităţii arhitectural ambientale: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal 

nr. 126/31.03.2011 referitoare la concesionarea directă către Lăcătuş Claudiu Mihai a 
terenului în suprafaţă de 27,50 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Gujan L., Urcan Gh.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către Zahan Cristian Vasile 

a terenului în suprafaţă de 6,03 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 



 15

Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către S.C. Balint Trans 
S.R.L. a terenului în suprafaţă de 37,80 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Gujan L., Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan 

Urbanistic de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţe individuale 
cuplate, str. Sapei, nr. 11A”, proprietar – beneficiar Anebtawi Etelka: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan 

Urbanistic de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire anexă, garaj şi poartă de 
acces, str. Mihai Eminescu, nr. 22, beneficiari – proprietari: Eparhia Reformată din 
Ardeal şi Episcopia Reformată Oradea: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării sprijinului financiar pentru 

acţiuni ale instituţiilor de învăţământ în baza concursului de proiecte pe semestrul I – 
2014: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru sprijinirea acţiunilor 

sportive pe semestrul I – 2014: 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D. şi Puiac C.) 
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Dl. consilier Bakos: - am votat sprijinul unor cluburi sportive care sunt 
foarte importante pentru noi şi îmi pare bine că acum câteva zile a fost evaluarea acestor 
proiecte şi a şi intrat astăzi, e un lucru foarte bun, ar fi tot aşa de bun dacă s-ar şi plăti 
aceste sume, sunt din primul semestru al anului trecut sume imense, sunt sume imense 
pentru cluburile respective, pentru noi este o sumă infimă, rugămintea mea ar fi dacă 
putem să fim la zi şi cu aceste plăţi. 

Dl. consilier Jozsa: - astăzi în media locală am văzut un anunţ în ziar sau 
anunţ la presă, că un club sportiv critică consiliul local că nu-l ajută sau nu a primit 
proiecte. Am înţeles că a depus mai multe solicitări clubul sportiv către municipalitate, 
dar nu a ajuns către consiliul local. Am rugămintea dacă primiţi adrese, să ajungă şi la 
noi. Apare în ziarul Zi de Zi de astăzi, CS Olimpic solicită ajutor de mai mulţi ani, spun 
că au vorbit cu reprezentanţii primăriei, ba mai mult critică consiliul local că nu facem 
nimic. Noi nu am primit nicio adresă, am rugămintea dacă primim ceva să ne comunicaţi. 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea alocaţiilor bugetare pentru perioada 

ianuarie – decembrie 2014 pentru asociaţiile/fundaţiile selecţionate în baza Legii nr. 
34/1998 şi H.G. nr. 1.153/2001 cu modificările şi completările ulterioare: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii 

de locuinţe din fondul locativ de stat, locuinţe sociale, locuinţe pentru chiriaşi evacuabili 
din locuinţe retrocedate şi locuinţe pentru pensionari destinate închirierii pentru anul 
2014: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reîncadrarea spaţiului situat în Tîrgu Mureş, str. 

Crinului, nr. 16/2 în categoria locuinţelor din fondul locativ de stat cu chirie: 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind schimbarea activităţii desfăşurate în imobilul 

proprietatea S.C. Three Pharm S.R.L. situat în Complexul de agrement şi sport 
„Mureşul”, str. Plutelor, nr. 2, din cabană de odihnă în alimentaţie publică: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi  
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Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Roman I., Urcan Gh.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind încheierea unui act adiţional la contractul de 

asistenţă juridică nr. CJ/684106/B/12.04.2013, încheiat cu Societatea Civilă de avocaţi 
„Iordăchescu şi Asociaţii”: 

Dl. viceprimar Peti: - sunt două variante la acest material, propun varianta 
II. 

Dacă sunteţi de acord, supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 14 voturi  
Cine este împotrivă? – 2 voturi (Ciotlăuş I., Pui S.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 2 voturi împotrivă şi o abţinere. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
Punctul nr. 2 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de venituri şi cheltuieli al 

S.C. Transport Local S.A. Tîrgu Mureş, pe anul 2014: 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 14 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S.,Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 3 abţineri. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C., Soos Z. şi Sabău O.) 
Punctul nr. 3 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea infrastructurii 

reţelei de apă şi canalizare din Cartierul „Belvedere”: 
Dl. viceprimar Peti:  - vă rog să numiţi trei reprezentanţi din partea 

consiliului local şi trei supleanţi. 
Au fost propuşi domnii consilieri Ciotlăuş I.,, Bakos L. şi Maior C., iar ca 

supleanţi au fost propuşi domnii consilieri Haller B., Urcan Gh. şi Loghin L. 
Propun o modificare la art. 1, „se aprobă preluarea, scoatem „parţială”, şi 

cuprinderea în inventarul domeniului public al municipiului Tîrgu-Mureş reţeaua de apă 
şi canalizare din cartierul Belvedere finalizate”. 

Cu această modificare sau amendament şi cu nominalizările făcute, supun la 
vot proiectul de hotărâre.   

Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Haller B.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu au votat d-nii consilieri Sîmpălean D., Puiac C.  şi Sabău O.) 
Punctul nr. 4 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 288 mp, 

respectiv 68 mp, din Tîrgu Mureş, str. Constandin Hagi Stoian, în proprietatea publică a 
Municipiului Tîrgu Mureş de la Sepsi Laszlo: 
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Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
(Nu a votat dl. consilier  Sabău O.) 
Punctul nr. 5 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind reaprobarea indicatorilor tehnici din cadrul 

Proiectului „Extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul Mureş” 
cod CCI nr. 2009 RO 161 PR 019 din cadrul POS Mediu Axa 1, de către Municipiul 
Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier  Sabău O.) 
Punctul nr. 6 - regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind completarea contractului nr. 5/2008 de delegare a 

gestiunii serviciilor publice de salubrizare în Municipiul Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - rămân art. 3, 4 şi 5, se scoate art. 1 şi art. 2. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 15 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi  (Ciotlăuş I., Sîmpălean D., Pui S.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Jozsa T., Soos Z., Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 3 abţineri. 
Dl. Primar Florea : - domnilor consilieri, eu vă mulţumesc pentru faptul că 

aţi votat destul de repede, e un semnal pentru 2014 care după cum vă imaginaţi, va fi un 
an destul de dificil.  Încercăm, cel puţin ca executiv, să ni-l facem puţin mai uşor, şi asta 
înseamnă numai cu teme făcute, având temele făcute, probabil că vom fi mai greu afectaţi 
de anumite bâlbâieli. Încă o dată vă mulţumesc pentru cei care aţi votat bugetul, domnule 
Sabău, în numele grupării P.S.D. să fiţi convins şi chiar vă rog să urmăriţi anumite măsuri 
sau anumite imperative care le-aţi văzut în programul şcolilor, atât vă pot spune pentru 
anul 2013 modul a fost justificat, o abordare altfel a bugetului de şcoli pentru că am fost 
nevoiţi să punem 17 centrale într-un termen scurt, o decizie foarte abruptă din moment ce 
societatea Energomur a dat faliment, a trebuit să ne descurcăm şi acesta a fost unul din 
motive care cu multă înţelepciune am procedat, având şi bani, şi fiind în situaţia în care 
nicio şcoală nu a avut probleme, ceea ce sper şi în anul 2014. Ce vă pot ruga, adiacent 
bugetului, foarte multe decizii şi activităţi cel puţin imperative ale bugetului sunt legate 
de anumite lucruri care ţin de ministere. Vă rog să faceţi, ca partide aflate la guvernare, să 
faceţi demersuri pentru că nu avem instituţional nici un fel de legătură şi avem, doamna 
de la şcoli vă poate oferi date, s-au făcut peste 20 de scrisori Ministerului Apărării şi 
Ministerului Educaţiei, pentru nişte proiecte în derulare, şi nu s-a primit nici un răspuns, 
poate reuşiţi prin discuţiile prieteneşti politice să nu sufere oraşul din acest motiv. Este un 
lucru rar întâlnit, v-o spun de faţă, domnilor consilieri, la prima şedinţă, în momentul în 
care vă invit la o analiză pentru ceea ce vă spun în partea II, o să vă punem la dispoziţie 
adresele către ministere care instituţional nu se răspunde şi îl auzeam pe dl. viceprimar 
spunând de proiecte europene, o să vedeţi cum sunt blocate toate iniţiativele unor proiecte 
europene, din start. Vă rog domnule senator, să nu ezitaţi în a face interpelări  conform 
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legii, sunt obligaţii domnii miniştri dacă nu răspunde instituţional, cel puţin la nivel 
parlamentar sunt obligaţi să dea răspunsuri. Toate proiectele mari care sunt gândite, sunt 
în număr de 7 sau 8 pe care mulţi le cunoaşteţi  şi cei care sunteţi responsabili aţi şi votat 
în consiliul local un început şi o demarare a unui  astfel de proiect. O să vi le prezint în 
două săptămâni maxim, dacă nu săptămâna viitoare o să vă rog şefii de fracţii, şi cu 
preşedinţii comisiilor, să puteţi veni să vă fac publice aceste proiecte pentru că ţin foarte 
mult de strategia 2014-2020 după cum aţi auzit comisarul european pe proiecte europene 
a trimis lecţiile nefăcute înapoi, România nu are o strategie de accesare fonduri europene 
2014 – 2020. Neavând nicio strategie, putem fi puşi în situaţia în care să fim nu numai 
primăria ci toate primăriile din ţară, sau consiliile judeţene, în amânarea acelor proiecte, 
ceea ce înseamnă cel puţin 3 ani. de la demararea unui proiect durează cel puţin un an şi 
ceva până la implementarea lui. Deocamdată România nu are strategii. Eu, cel puţin la 
nivel de infrastructură şi ceea ce am considerat viitorul Tîrgu-Mureşului, sunt prinse în 
câteva proiecte şi vă rog să le discutăm pentru că foarte multe din ele îşi au locaţia şi 
debutul în  Zona Metropolitană. Discutaţi de Zona Metropolitană, nu înseamnă că nu se 
doreşte. Aveţi posibilitatea, domnilor consilieri, să vă impuneţi. Jurământul depus scrie în 
prima frază că veţi face toate eforturile să respectaţi patrimonial şi interesul oraşului. 
Interesul oraşului este şi terenul de la spital. Dacă o instanţă după 4 ani şi 8 luni ne 
certifică că e terenul primăriei şi noi mergem să spunem că ni se dă sau nu ni se dă. Exact 
aşa a spus şi Şova: „vă dau autostradă, sau nu vă dau autostradă”. Nu-mi trebuie 
autostradă pe pomana nimănui. Şi atunci proiectele noastre pentru a scoate oraşul din 
izolare sunt superstrăzile pe care o să vi le propun şi pe care trebuie să le susţinem alături 
de celelalte judeţe. Spun cu mare regret acest lucru, deoarece nu am auzit şi nici în 
proiectul de buget al Consiliului Judeţean să văd că într-adevăr proiectele oraşelor Tîrgu-
Mureş, Sighişoara Tîrnăveni, sunt luate în considerare ca un nivel de strategie. Primăria 
are nevoie de problemele patrimoniale pentru a i se ceda, ca să fie punct de pornire în 
demararea studiilor de fezabilitate la proiectele ce urmează a fi depuse, iar majoritatea 
proiectelor mari de infrastructură sunt în zona periurbană. Am rugămintea, preşedinţii de 
comisii, domnilor consilieri, pentru că timpul presează, vă mulţumesc că a trecut bugetul 
rapid şi o să vedeţi câte probleme sunt de discutat, v-aţi întâlnit în Zona Metropolitană, vă 
rog cereţi de urgenţă deblocarea Zonei Metropolitane care aduce atingere gravă în acest 
moment viitorului Tîrgu-Mureşului. Gândiţi-vă numai mediul universitar care au fost de 
acord să creeze consorţiu universitar. Va trebui să ne întâlnim cu ei şi vă pun o singură 
întrebare. Unde vor veni profesorii? Mergem la Ilmenau să discutăm catedra tehnică de la  
bavareză care lucrează la Ilmenau, să vină la Tîrgu-Mureş. Vă întreb dacă vă pune o 
întrebare, are garanţia aeroportului? Ce vom răspunde? Iată lucruri care trebuie deblocate 
cu Consiliul Judeţean, vă rog în numele consiliului şi al oraşului de a pune pe prim plan 
interesele oraşului. Săptămâna viitoare dacă doriţi, domnule Peti şi ceilalţi şefi de fracţie, 
mă refer la dl. Maior, dl. Sabău, dincolo nu am pretenţii pentru că s-a dovedit un anumit 
comportament care m-aş mira să fie altfel. Vă invit departe de orice încrâncenare politică, 
să punem aceste lucruri pe tapet. Rugămintea mea, eu vă dau toate asigurările că cel puţin 
consilierii care-i cunosc, le voi cere să-şi susţină comunităţile lor, că se numeşte 
Sighişoara sau Tîrnăveni. Asta înseamnă responsabilitate. Restul, înseamnă ambiţii 
prosteşti politice de care nu o să ducem lipsă în anul 2014. Rugămintea mea este ca acest 
lucru să-l luăm în calcul de urgenţă, deblocarea Zonei Metropolitane  şi demararea 
proiectelor din Zona Metropolitană pe care mulţi le ştiţi, dacă nu, încă o dată vi le pun la 
dispoziţie. Vă doresc să aveţi o după-masă plăcută, sunt convins că aţi muncit o lună la 
buget şi ar fi bine să şi socializăm după asta, dar e criză. 
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Dl. consilier Jozsa: - mulţumesc domnului primar pentru apreciere în faţa 
consiliului, dar totuşi aş avea o remarcă. Nu ştiu cum se procedează la alte partide, dar de 
la noi de la UDMR am dori să fim prezenţi toţi la şedinţă. Nu numai şeful de fracţie, şi 
rugămintea noastră dacă permiteţi, să ne invităm noi singuri, să fim şi noi prezenţi să 
ţinem în sala de şedinţă acea prezentare care doreşte dl. primar, la noi la UDMR dorim să 
fim toţi prezenţi pentru interesul oraşului.  

Dl. Primar Florea: - cu mare plăcere. 
Dl. viceprimar Peti: - vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă.   
Dl. consilier Maior: - propun pe d-na Roman Ioana. 
Dl. consilier Pui: - propun pe Ionela Ciotlăuş 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - cedez în favoarea d-nei Roman. 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot propunerea care s-a făcut, d-na Roman 

Ioana preşedinte al şedinţei viitoare. 
Cine este pentru? –  20 voturi  
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? – 1 abţinere  (Pui S.) 
D-na Roman Ioana a fost aleasă preşedinte al şedinţei viitoare, cu …. voturi 

pentru şi o abţinere. 
 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 
local se încheie.  
 
 

Dl. viceprimar  Peti Andrei  – preşedinte de şedinţă _____________ 
 
D-na Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-M ureş _______ 


